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JUDETUL ALBA
coMUNA sANcrcr,
CONSILIUL LOCAL 

PROCES YERBAL

$edinfa ordinarl din data de2l.ll,2023

$edinfa ordinard a Consiliului local S6ncel, din data de 21.11.2023 a fost convocati de

primarul comunei S 6nce1, prin Dispo zilia nr. 284 I | 5.1 | .2023 .

n La gedinla de astdzi care se desfbqoarS la sediul prim[riei comunei S6ncel, sunt prezen]i un

numdr de 11 consilieri din totalul de 11 cdfi compun Consiliul local, primarul gi secretarul general.

$edinfa de astdzi este statutard qi publicd, publicitatea s-a fbcut prin afiqarea dispoziliei de

convocare in holul Primdriei qi pe site-ul instifutiei: www.primariasincel.ro.

Preqedintele de qedinld supune aprobirii consilierilor procesul verbal al qedinlei anterioare,

acesta se aproba cu 11 voturi pentru, aga cum a fost redactat qi inaintat spre consultare consilierilor.

Se trece la pct. L de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de gedintd, dd citire Proiectului de hotflrire nr.

83114,11,2023 privind aprobarea ordinei de zi.
, D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvdndul d-lui. primar - iniliatorul proiectului, pentru a fi
prezentat dupd cum urmeazd:

L. Proiect de hotarire privind aprobarea ordinei de zi;
2. Proiect de hotarflre privind rectificarea bugetului local al comunei S6ncel pentru

anul2023;
3. Proiect de hotarflre privind acordarea unui mandat special pentru includerea

tuturor indicatorilor de performanfl aferenfi activitlfilor prestate de operatorul economic

delegat pe fluxul degeurilor municipale, inclusiv pentru includerea penalitlfilor suportate de

citre operator in caz de neindeplinire a acestora pentru activitatea de colectare qi transport
deqeuri, prin modificarea Anexei nr. L a Regulamentului serviciului de salubruare a

localitS{ilor din Jude{ul Alba;

. 4, Proiect de hotarire privind reorganharea aparatului de specialitate al primarului
comunei Sincel, judeful Alba;

5. Diverse.
Ordineade zi se aproba cu 11 voturi pentru, adoptdndu-se II.C.L. nr,8012023.

Se trece la pct.2 de pe ordinea de zi aprobati.
. D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de gedinJ6, dd citire Proiectului de hotflrflre nr.
84114.11,,2023 privind rectificarea bugetului local al comunei SAncel pentru anul2023.

Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:
D-nul. primar Frdlild llie: dupd cum ati vdntt in materiale este vorba de retragerea unor

sume de la gcoald qi aprobarea listei de investitii cu finanJarea pentru proiectul ,,Modernizare sttdzi

in localitatea Sdncel, comuna S6ncel, judeful Alba - Latura Sud". Este vorba despre intenlia

noastrfi de a depune pe AFIR acest proiect iar primul pas pe care trebuie sd il facem este sd

completdm lista de investilii cu acest obiectiv. Aceasta este toatd rectificarea.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: existd niqte neclaritdti la anexa w. I qi 2 a

bugetului.
D-nul. primar Frdlild llie: da.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: Existd o neconcordanld aici la anexa nr. 1 la

venituri total - subvenlii de la bugetul de stat - subvenlii de la bugetul de stat cdtre bugetele locale

pt. Programul de investilii Anghel Saligny. In luna noiembrie avem trecutd suma de 8795,00 mii
iei, iar p" an"*u nr. 1 de la rectificarea bugetard din luna trecut6 avem suma de 4585,00 mii lei.
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D-nul. primar Frdlild llie; eu trebuie sd v6d qi cealaltd anexd ca sd ili pot rdspunde. Nu pot

sd ili rispund pe loc.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: vd arct eu Anexele. Aceasta este anexa nr. 1 din

luna octombrie si suma iar aceasta este anexa nr. 1 din luna noiembrie qi suma. Sumele sunt

inversate.
D-nul. primar Frdlild llie; nu pot sd ifi rdspund decdt dacd vorbesc cu contabilitatea s5

vedem ce s-a intAmplat.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel; asta am intrebat, in luna octombrie am aprobat

acuma vine cu treaba asta.

D-nul. prirnar Frdyild llie; este posibil s6 fi greqit cel de la firma de contabilitate de la

Sibiu, sd fi inversat sumele. O sa vd ofer un rdspuns.

D-natl, consilier PoSa Alexandru * Cornel: mai existd o neclaritate mai jos la autoritari

publice - cheltuieli de capital 1267,O}ltotal, dar apare PNNRE imprumuturi 7217,00 mii lei. Ce

reprezintd surna asta pt. irnprurnuturi? In octombrie noi nu am aprobat asa ceva! Nu mai exista

cheltuieli de capital 7267 ,00 mii lei cd avem doar 50,00 mii lei.
D-nul. primar Frdlild llie: conlabilitatea nu o mai facem noi, o face firma de la Sibiu. O sd

intreb ce s-a intAmplat si o s6 iti dau un r6spuns.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: qi noi cum aprobam aqa gresit?

D-ruil. primar Frtililti 1/ie.'nu stiu.
D-nutl. consilier Po;ct Alexandru - Cornel; noi am aprobat in luna octombrie 25,00 mii lei

pentru sus{inerea cultelor religioase, iar acum banii apar pe asocia}ii gi fundafii. Este alt cod.

Dlru\. primar Frdlilti llie; aqa este cdnd nu ai contabil. O s6 primeqti un r6spuns dup6 ce

intreb.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: punctul 6sta trebuie sd nu il votdm.

D-nnl. primar Frdtild llie: rectifi,carea de luna aceasta priveste retragerea sumei de 40,00

mii 1ei pentru bursele qcolare. Nu se va mai aloca aceastE sumd pentru cd se va da prin inspectorat.

D-ru,tl. consilier PoSa Alexandru - Cornel; dar in acest fel aprobdm anexa nr. 1 si anexa nr.

2, care sunt gresite. Proiectul trebuie refEcut.
D-nul. priruar Frtilild llie; nu este nicio problemd cd proiectul picd, va fi refEcut pentru

gedin{a urmdtoare. Probabil va fi o gedinfd de indatd. Eu o s6 intreb ce s-a int6mplat cu anexele.

Proiectul pt. astdzi este pentru retragerea sumei de 40,00 mii lei care vor fi retraqi de la qcoall
(bani pentru burese) qi 23,00 de mii lei pentru Lista de investifii privind obiectur,ul ,,Modemizare
strdziin localitatea S6ncel, comuna Sdncel, judelul Alba - Latura Sud" - documentalia de avizate

a lucrdrilor de intervenfii pentru proiect care se va depune pe AFIR.
D-ruil. consilier Po;a Alexandrat - Cornel; acest proiect trebuie picat pentru cd este greqit.

D-nul. primar Frdlild llie: pdr votati qi picati proiectul, dacd s-a gresit'

D-m,tl. consilier PoSa Alexandru - Cornel: retrageli acest proiect.

D-tntl. primor trrtilild llie: eu nu il retrag, picali voi acest proiect dacd dorili. Eu o sd intreb
de ce s-a gresit.

D-nul. consilier Bdrbcrt loan; se poate vota doar retragerea banilor gi proiectul de pe lista

de investilii?
D-nul. primctr Frdlilti llie: proiectul se aproba cu cele doua anexe la buget unde existd

cdteva neconcordanle.
D-1u1. consilier Po;a Alexandru - Cornel; eu nu am cunoqtin{e de contabilitate, am vrut

doar sd veriflc suma care se retrage pentru bursele scolare qi am pus in oglindd cele doua anexe.

Aga arn descoperit greqelile.
D-ruil. consilier Biian loan; sdhotdrdm ce facem cu acest proiect!

D-rut\. consilier PoSo Alexandru - Cornel: pai supunem la vot gi votdm impotrivd. Eu o sd

votez impotriv6.
D-nul. priruar Frdlild llie: dacd, nu suntem condilionati de tennen in ceea ce priveqte

retragerea banilor de la bursele qcolare, nu este nicio problemd, votati qi picati proiectul.
D-r.ntl. consilier Bdrbat loan: dar nu influenleazd votul impotrivd gi depunerea proiectului

pe AFIR?
D-rut\. priructr Frtilild llie: la AFIR sesiunea de depunere a proiectelor s-a deschis in data

de 02.11.2023 qi se va inchide in data de28.02.2024.Problema este cd in momentul in cale noi
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avem studiul de fezabilitate gi documentalia de avizare a lucrdrilor, trebuie sd oblinem gi avizele.

Cel mai greu de oblinut este avizul de la drumuri na{ionale. In aceastd situatie trebuie sd ne

incadrdm pdn6 in luna februarie. Nu este nicio problemd, putem face si o sedintd ,,de indat6" sau

extraordinard.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: dttpd ce firma de contabilitate intocmeqte

documentele pentru proiectele de hotdrdre, nu mai este verificatd?
D-nul. primar Frdtild llie: cufiea de conturi verificd, dar ei nu trebuie sE greseascd. Eu nu

yerificam nici contabilul vechi, pentru c5 nu sunt de specialitate. Fiecare compartiment qtie mai

bine dec6t mine ceea ce trebuie sd facd. Gregala la anexele de la buget o vdd si eu. Au schimbat

suma de la PNNR cu cea de la Anghel Saligny. Poate fi o greqealE omeneascd!

D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: eu nu anrzis, doar trebuie corectate!

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: poate fi o greqald de redactare.

D-nul. consilier Biian loan: deci ce facem?

, D-nul. consilier Poga Alexandru - Comel: supunem la vot qi nu il trecem!

Acest proiect se supune la vot dupd cum vmeazd: un vot pentru (cons. Poga Gheorghe), 9

voturi impotriv6 (cons. Bdrbat Ioan, cons. Oniga Gheorghe, cons. Oniga Nicolae, cons. Cipariu

Darius - Alexandru, cons. Poga Alexandru - Cornel, cons. Bragovean Alexandru, cons. Brad

Sorin, cons. Trif Ana - Maria, cons. Biian Ioan) qi o ablinere (cons. Barna Ilie).

., Se trece Ia pct. 3 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de gedin!6, dE citire Proiectului de hotflrire nr.

82131.10.2023 privind acordarea unui mandat special pentru includerea tuturor indieatorilor
de performan{I aferen{i activitlfilor prestate de operatorul economic delegat pe fluxul
degeurilor municipale, inclusiv pentru includerea penatitlfilor suportate de cltre operator in
caz de neindeplinire a acestora pentru activitatea de colectare qi transport deqeuri, prin
modificarea Anexei nr. 1 a Regulamentului serviciului de salubrizure a localiti{ilor din
Jude{ul Alba.

D-nul. consilier Biian Ioan dE cuvdndul d-lui. primar - iniliatorul proiectului pentru a fi
prezentat. Cu privire la acest proiect nu sunt discutii.

Acest proiect se supune la vot si se aprobd cu 11 voturi pentru, adopt0ndu-se in acest fel
HCL 8l/2023.

Se trece Ia pct. 4 de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier Biian Ioan - pregedinte de gedinJ6, dd citire Proiectului de hot6r0re nr.

85t14.11.2023 reorganizarea aparatului de specialitate al primarului comunei S6ncel, judeful
Alba.

D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvAndul d-lui. primar - iniliatorul proiectului pentru a fi
firezerrtat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:

D-nul. primar Frdtrild llie: dltpd cum bine gtili prin Ordonanta nr. 9012023 este necesari

reducerea cv l\Yo a numdrului total de posturi. Raportat la numdrul total de posturi al UAT
Comuna S6ncel (22 posturi) este necesard desfiinfarea a doua posturi (vacante) dupd cum urmeazd
postul de consilier juridic de pe Compartimentul juridic Ai postul de consilier superior de pe

Compartimentul Buget - finante.
D-nul. consilier Poqa Alexandru - Cornel: la anexanr.2,la salarii, la d-na. Csiki Simona,

observ cd are un spor! Sporul de viza CFP! La rubrica total drepturi salariale trebuie rectificatd
suma, in sensul cd trebuie adunat salariul cu sporul.

D-na. secretar general Ciungan Roxana - Alina: Se va rectifica pe hotdrdre.

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandnz; sporurile se dau doar pentru cei care vin prin
transfer?

D-nul. consilier Biian loan: mai sunt intrebdri la punctul rrr. 4 de pe ordinea de zi?

Acest proiect se supune la vot si se aprobi cu 11 voturi pentru, adopt0ndu-se in acest fel
HCL nr. 8212023.

La punctul diverse se dicutfi urmitoarele:
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, D-nLtl. consilier Oniga Gheorghe: domnule primar, md intreabd lumea pe stradd dacd am
fEcut recepliala canalizare qi cdnd se pot lega?

D-nul. primar Frdlild llie: astdzi am vorbit cu reprezentantul de la APA CTTA gi cred cd

joi va fi receplia la terminarea lucrdrii dar nu vA pot promito cd va qi trece, dupd ce am procesul

verbal la terminarea lucrdrii pot sa dau comunicat privind legarea cetdtenilor la canalizare. Si pe

mine m-au intrebat foarte multi cetdfeni. Dupd receptie se va da un comunicat iar cine nu poate sd

se lege la sistemul de canalizare se va forma o echipd careva face leg6turala canalizare.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: md intorc la consumul de combustibil pentru

tractorul din dotarea primdriei comunei Sincel.
D-nul. primar Frdlild llie: poftim consumul de combustibil al utilajelor qi autovehiculelor

aflate in dotarea primdriei comunei S6ncel, aga cum ai cerut.

D-nul, consilier PoSa Alexandru - Cornel: am 9i uitat. Da. Multumesc.

' D-nul. primar FrAfim lhe: este pentru luna octombrie.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: da, am solicitat in fiecare lund pentru luna

precedentd. Domnule viceprimar, atez din procesul verbal al gedin{ei trecute qi ati spus cd nu a}i

fost prezent cand s-a intocmit procesul verbal de stabilire a consumului pentru tractor cd ati fost in
concediu medical. AJi fost sa nu in concediu medical, s516nurim qi aceast6 problemS?

D-nul. primar Frdlild llie: o sd ldmuresc eu aceast6 problemd, dacd imi dd voie domnul
Viceprimar, rar dacd mai are altceva de addugat pe marginea acestui subiect o sd vd spun6 la
sf0rqit. Calculatia s-a ficut in luna decembrie c6nd tractorul s-a deplasat la Alba Iulia pentru

revizia la RAR in vederea ob{inerii cdrfii de identitate a remorcii. Atunci s-a apelat la d-nul.
Chiciudean pentru a ne ajuta sd transportdmla Alba Iulia, remorca. D-nul. Chiciudean qi-a luat
angajamenul cd va conduce tractorul cu remorca plnd la Alba Iulia gi inapoi. Atunci a fost

4limentat tractorul cu 30 de l. de motorind + 5 l. motorind cu care a venit el de la fabric6. V-am
iixplicat cd de pe drumul de intoarcere de la Alba Iulia am fost sunat ca s-a aprins becul la
motorin6 prin localitatea Crdciunel unde am alimentat ca sd ajungd pdnd acasd. Deci se

terminaserd cei 35 l. de carburant. In ceea ce privegte consumul tractorului, am mers p0nd la
venirea curfii de conturi pe baza constatdrilor fEcute qi anume cd tractoral consum6 7 l.lord de

transport cu remorc6. In momentul in cate a venit curtea de conturi ne-au spus ca acel consum pe
qare l-am facut noi sd il aprobdm qi prin hotdrdre de consiliu local. Nu au zis ca nu ar fi valabil. Si
ei ne-au spus cd au stabilit consumul la maginile de la curtea de conturi care erau mai vechi in uz
qi de la consumul din cartea tehnicd dupd un anumit timp consumd mu mult. Au frcut tot aga

proces verbal qi o comisie de constatare a consumului. Aga ne-au indrumat qi pe noi. Procesul

verbal de stabilire a consumului de combustibil pentru tractor a fost intocmit inainte de qedin{a

trecutd unde a fost trecut ca qi membru d-nul. viceprimar. Acum nu gtiu ce a inteles d-nul.
viceprimar cdnd l-ai intrebat, de a rdspuns cd a fost in concediu medical. In momentul in care s-a

facut deplasarea la Alba Iulia a fost in concediu medical, dar cdnd s-a intocmit procesul verbal de

stabilire a consumului tractorului a fost prezent. Trebuia sE fie trecut in procesul verbal de

constatare a consumului tractorului intrucdt din comisie nu putea face parte d-nul. Chiciudean,
pentru cd nu este angajatul instituliei. La utilajele tractor qi buldoexcavator nu se aprobd cotd de

combustibil, se aprob6 consum.
" D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: nu am contestat.

D-nul. primar Frdlild llie: atunci ce este greqit? Sd va mai explice domnul viceprimar.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: nu mai este nevoie sE explice, numai cd

procesul verbal de stabilire a consumului utilajului tractor este fEcut in data de 1,6.10.2023 iar
dispozitia de desemnare a comisiei de stabilire a consumului utilajului tractor este din 20.10.2023,

deci comisia s-a constituit dupd ce a fost intocmit procesul verbal de constatare a consumului.

Comisia trebuia constituita prima data. Este dispozilia 222 drn20.1,0.2023.
D-nul. primar Frdlild llie: o sd verificam sE vedem, dar dacd este gresi nici aceasta nu s-a

facut cu vre-o intenlie.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: altd datd sd fifi mai atenti la amdnunte!

D-nul. primar Frd(ild llie: amdnuntele te omoar6. O sd verificdm.
D-nul, consilier Cipariu Darius - Alexandrer; domnule primar parcd avem o angajatd

., -^noua'/
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D-nul. primar Frdlild llie: am angajat prin Asocialia Comunelor o absolventd de

contabilitate, aln luat legdtura gi cu pnmdi,a comunei Cergdul Mare, pentru cd avem acelaqi
program de contabilitate, in vederea initierii tinerei in activitatea contabild. Sper6m capdndin luna
mai a anului viitor, moment in care ajunge la termen contractul cu firma care ne pdstreazd

evidenlele contabil, angajata sa poatd invdfa toatd activitatea.
D-nul, consilier Cipariu Darius - Alexandru: doarnna este angajata pe contabilitate?
D-nul. primar Frdlild llie: da, nu mai reJin exact denumirea postului, cred c5 secretar

economic.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: gi domnul Mihai Cucui pe ce post este

angajat?
, D-nul. primar Frdlild llie: }r,4ihai este angajat ca muncitor tot pe Asocialia Comunelor.

Avem o m6surd ldsatd, de curtea de conturi si anume rczolvarca tuturor restantelor din amenzi

(restanlele sunt in pericol de a se prescrie). Mihai are misiunea de a se ocupa de rezolvarea acestei

probleme, p0n6la data indicatd de curtea de conturi. Sumele din amenzile restante sunt de 90.000
lei. Ultima procedurd de recuperare a sumelor va fi munca in folosul comunitifii. Doar a;a ne
putea sterge din evidentele contabile aceste sume. Volumul de muncd este mare pentru cd se

intocmeqte cdte un dosar pemntru fiecare persoand in parte care se inunteazd instanJei de judecatd,

pentru a da o solutie de transformare a sumelor restante in muncd in folosul comunit6{ii.
D-nul, consilier Cipariu Darius - Alexandru: dar domnul Mihai Cucui ca si muncitor nu

poate avea atributii pe compartimentul taxe gi impozite!
D-nul. primar Frdlild llie: dar nu are.

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: dar nu l-am vdntt nici pe drum, ca gi

muncitor.
D-nul. primar Frdlild llie: mvncitorii pot avea atribulii si pe arhivd si pe bibliotecd, nu

neapdrat,,pe marginea drumului". Mihai are ca obiectiv indeplinirea misiunii ldsate de Curtea de

Conturi.
D-nul, consilier Biian loan: care este termenul limitd de indeplinire a misiunii ldsate de

catre Curtea de Conturi.' 
D-nul. primar Frdlild llie: 31.12.2024. Dar nu inteleg care este problema cu d-nul. Mihai?
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrzr conform codului fiscal un muncitor nu are

voie s5lucreze pe compartimentul impozite qi taxe.
D-nul. primar Frdlild llie: pu nu lucreazd pe compartimentul taxe si impozite!
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: pai cellucreazd, pe tractor?

. D-nul. primar Frdlild llie: vnmuncitor lucreazd doar pe tractor?
D-nul. consilier Cipariu Darius * Alexandru: de cdte ori am venit la primdrie, l-arn vdrut

la calculator!
D-ruil. primar Frdlilti Ilie: un muncitor nu poate lucra la calculator?
D-natl. consilier Ciporiu Darius - Alexandru: nupot sd dau eu explicalii ce lucreazd!

D-nul. primar Frtililii llie: chiar nu vdd care este problema!
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: inainte am ar,'ut contabil, pe d-na. Ana Oniga

pe d-nul. Mihai iar acum avem pe d-na. Oprifa, pe d-na. Iulia....
D-nul. primar Frdlild llie: atdtl
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrul; qi pe Mihai muncitor!
D-nul. primar Frd1ild llie: da.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe:pai muncitorul opreqte qi porneste calculatotul, ce vrei?
D-nul. primar Frdlild llie: da.
Nernaifiind alte problerne, preqedintele de qedinla declard Eedinla inchisd.
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PRE$EDINTE DE $EDINTA
Cons. Biian Ioan

Secretar general al com. Sincel
Ciungan Roxana - Alina


